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BRMG/KSiLP-V/0012/10/15 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR  12-10/2015  
 

z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się w dniu 24 sierpnia  2015 roku o godz. 16,00  w sali nr 007 w Nowym 
Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu  uczestniczyło  6 (sześciu ), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista  pozostałych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.   
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji  powitała wszystkich obecnych i przedstawiła 

proponowany porządek posiedzenia – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu . 

Zaproponowała   rozszerzenie  porządku obrad  o  projekt  uchwały zmieniający uchwałę  w 

sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska  jako nowy punkt 7. Wnioskodawcą 

tego projektu będzie Komisja Samorządu i Ładu Publicznego.  Obecne punkty  7 i 8  stają 

się analogicznie punktami 8 i 9.  

Komisja nie zgłosiła uwag do tak zaproponowanego porządku obrad i przyjęła go 

jednogłośnie – 6 głosami za.  

Porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały RMG  zmieniającą uchwałę w sprawie podziału miasta 
Gdańska na stałe obwody głosowania – druk nr 366 

 
2. Opiniowanie projektu uchwały RMG  w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska 

odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej, zarodzonych na dzień 25 października  2015r. – druk nr 367 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały  RMG zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 
372 . 

 
4. Opiniowanie projektu uchwały  RMG zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 373 
 
5. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie określenia zasad i tryb 

przeprowadzenia konsultacji społecznych z  mieszkańcami miasta Gdańska  - druk 
nr 306 

 
6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia na rok 2016 środków 

finansowych na działalność statutową jednostek pomocniczych. 
Wnioskodawca : Komisja Samorządu i Ładu Publicznego . 
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7. Przyjęcie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska  . 
Wnioskodawca : Komisja Samorządu i Ładu Publicznego . 

 
8. Wnioski  do budżetu  Miasta  Gdańska na rok 2016.  
 
9. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 

 

PUNKT  1 
Opiniowanie projektu uchwały RMG  zmieniającą uchwałę w sprawie podziału miasta 

Gdańska na stałe obwody głosowania – druk nr 366 

 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
27 sierpnia 2015r.  Sprawa:  BRMG-S.0006.366.2015). 
 
Wioleta Gaczoł – Główny Specjalista w   Wydziale Kadr i Organizacji  powiedziała między 
innymi: 
W związku ze zmianą nazw siedzib obwodowych komisji wyborczych, zmianą granic oraz  
powstaniem nowych ulic niezbędne  jest dokonanie zmian w podziale miasta na obwody 
głosowania. W roku 2014 Rada Miasta Gdańska dokonała podziału miasta na  207 stałych 
obwodów głosowania. W związku  tym, że te obwody są  „żywe”  praktycznie każdorazowo 
musimy dokonywać zmian. Proszę o pozytywne  zaopiniowanie  przedmiotowego projektu 
uchwały.   
 

 Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 366  
 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA  
Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez panią Wioletę Gaczoł – 
Głównego Specjalistę Wydziału Kadr i Organizacji, jednogłośnie – 5 głosami za – 
pozytywnie   zaopiniowała projekt uchwały zawarty  w druku nr 366 (Opinia Nr 12-
10/90-88/15) 
 

 

PUNKT  2 
Opiniowanie projektu uchwały RMG  w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska 
odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej, zarodzonych na dzień 25 października  2015r. – druk nr 367 

 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
27 sierpnia 2015r.  Sprawa:  BRMG-S.0006.367.2015). 
 
Wioleta Gaczoł – Główny Specjalista w   Wydziale Kadr i Organizacji  powiedziała między 
innymi: 
Zgodnie z  Kodeksem wyborczym każdorazowo przy wyborach Rada Miasta Gdańska tworzy 
odrębną uchwałą  tzw. odrębne obwody głosowania. Odrębne dlatego, że tworzone one są 
w szpitalach, domach pomocy społecznej, areszcie śledczym, zakładzie karnym. Przy 
wyborach parlamentarnych też będziemy tworzyli obwody glosowania w domach 
studenckich. Politechnika Gdańska  wystąpiła  do nas  z takim wnioskiem. Pozostałe 
uczelnie nie wnioskowały o utworzenie na ich terenie  obwodów glosowania. Takich 
odrębnych obwodów głosowania utworzonych zostanie 19. 
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 Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji podziękowała  za zreferowanie projektu uchwały.  
Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 367  
 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA  
Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez panią Wioletę Gaczoł – 
Głównego Specjalistę Wydziału Kadr i Organizacji, jednogłośnie – 5 głosami za – 
pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zawarty  w druku nr 367 + autopoprawka  
(Opinia Nr 12-10/90-88/15) 
 
 

PUNKT  3 
Opiniowanie projektu uchwały  RMG zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 372 + 
autopoprawka. 
 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
27 sierpnia 2015r.  Sprawa:  BRMG-S.0006.372.2015). 
 
Przedmiotowy projekt uchwały, w zakresie działania Komisji – zgodnie  z uzasadnieniem – 
omówiła  Pani Agnieszka Rawa  Główny Specjalista w  Wydziale  Budżetu Miasta i 
Podatków    
 
Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji podziękowała  za zreferowanie projektu uchwały  
a następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 372  
 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA  
Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez panią Agnieszkę Rawa  
Główny Specjalista w  Wydziale  Budżetu Miasta i Podatków, jednogłośnie – 5 głosami za – 
pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zawarty  w druku nr 372 + autopoprawka   w 
zakresie działania  Komisji   (Opinia Nr 12-10/92-90/15) 
 
 

PUNKT  4 
Opiniowanie projektu uchwały  RMG zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 373 
 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
27 sierpnia 2015r.  Sprawa:  BRMG-S.0006.373.2015). 
 
Przedmiotowy projekt uchwały, w zakresie działania Komisji – zgodnie  z uzasadnieniem – 
omówiła  Pani Agnieszka Rawa - Główny Specjalista w  Wydziale  Budżetu Miasta i 
Podatków    
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 373  
 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA  
Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez panią Agnieszkę Rawa  
Główny Specjalista w  Wydziale  Budżetu Miasta i Podatków, jednogłośnie –6 głosami za – 
pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zawarty  w druku nr 373 + autopoprawka  w 
zakresie działania Komisji  (Opinia Nr 12-10/93-91/15) 
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PUNKT  5 
Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie określenia zasad i tryb przeprowadzenia 

konsultacji społecznych z  mieszkańcami miasta Gdańska  - druk nr 306 

Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Oddaję głos przedstawicielowi wnioskodawcy  Panu Piotrowi Borawskiemu. 
 
Radny Piotr Borawski  - przedstawiciel wnioskodawcy 
Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo Radni. W imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej 
miałem zaprezentować  druk 306 dotyczący nowej uchwały o konsultacjach społecznych z 
mieszkańcami miasta Gdańska. Chciałem Państwa poinformować, że do druku 306 wpłynęło 
77 poprawek mieszkańców. Jest także opinia Prezydenta proponująca kolejne poprawki do 
tego druku.  
Od środy ubiegłego tygodnia przerabialiśmy z mecenasem Bodakowskim tą uchwałę i 
proponowane  zmiany. Kilka tych zmian, które są ciekawe i które chcielibyśmy wnieść  do 
tego projektu uchwały, to niestety są problemy natury prawnej. Mianowicie takie, że 
orzeczenia nadzorcze wojewodów w innych częściach Polski dotyczące podobnych 
rozwiązań – może skupię się na tym, jakie tam były  rozwiązania. 
Po pierwsze  - czy można konsultować z organizacjami pozarządowymi na równych prawach 
jak z mieszkańcami. Tzn. czy można dostosować dwie ustawy jako podstawę prawną dla 
tej uchwały, o której w tej chwili mówimy. Czy musimy się skupić na tym, żeby to były 
konsultacje tylko i wyłącznie z mieszkańcami, czy możemy w tym samym druku, w tej 
samej uchwale przeprowadzić konsultacje społeczne z organizacjami pozarządowymi.  
Druga  kwestia  zaproponowana przez mieszkańców, przez Rady Dzielnic była taka, aby 
także Rady Dzielnic, albo przynajmniej zbiór Rad Dzielnic mogły zainicjować konsultacje 
społeczne. Niestety, trwa spór prawny natury takiej, czy Rady Dzielnic mają w statutach 
kompetencje do tego, żeby wychodzić z taką inicjatywą, gdzie mogłyby zainicjować 
konsultacje społeczne.  
Trzecia propozycja dotycząca uwag Prezydenta, tzn. żeby nie inicjowała konsultacji 
społecznych cała Rada Miasta Gdańska   uchwałą, a Przewodniczący Rady Miasta. Jest spór 
prawny dotyczący  tego, czy Przewodniczący ma taką kompetencję.  
 

W związku z tym, że tych sporów prawnych jest  kilka, a do sesji mamy trzy dni, a uchwała 
jest dość istotna bo ma budować ramy konsultacji społecznych w naszym mieście na 
kilkanaście następnych lat – konsultacji takich będzie w naszym mieście bardzo dużo w 
najbliższym czasie - to poproszono Przewodniczącą Klubu, abyśmy zdjęli ten druk i 
zaproponowali  go na sesję wrześniową.    
Chcielibyśmy, abyście Państwo wiedzieli, że są to powody natury merytorycznej a nie 
natury politycznej. Z uwagi na szerokie konsultacje, tych poprawek jest bardzo wiele i są 
spory prawne, to decydujemy się, żeby projekt ten jeszcze bardziej przepracować i w 
trybie  zapytania prawnego do pana Wojewody zapytać, czy takie a nie inne regulacje  w 
tej uchwale mogłyby przejść, a które  zostałyby zakwestionowane.  
 
Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Oczywiście ja  się  zgadzam i myślę, że radni Komisji też się zgadzają. Ponieważ, 
jeżeli wnioskodawcą jest Kub PO a nie nasza Komisja, to powinniśmy otrzymać już taką 
wygładzoną uchwałę, i wtedy moglibyśmy mówić o jakimkolwiek opiniowaniu.  
Jest  dużo uwag mieszkańców, są uwagi Prezydenta i trzeba  to naprawdę dopracować.   
 

Radny Piotr Borawski  - przedstawiciel wnioskodawcy 
Dziękuję .  
 

Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Dziękuję również. Przechodzimy  do kolejnego  punktu. 
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PUNKT  6 
Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia na rok 2016 środków 
finansowych na działalność statutową jednostek pomocniczych. 

 
Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Otrzymaliście Państwo drogą elektroniczną projekt uchwały w tej sprawie, gdzie 
podstawowa  stawka  na jednego mieszkańca  w jednostkach pomocniczych wynosi 4 złote. 
W zależności od frekwencji w wyborach  jest ona   inna: 

 Frekwencja powyżej 14-16 % -  stawka ta ulega zwiększeniu o 25 %, co stanowi 5 
złotych,  

 Frekwencja powyżej 16% - stawka ulega zwiększeniu o 50 %, co stanowi 6 złotych. 
 Od nas  zależy, czy podnośmy te stawki,  o ile, czy  zostawiamy je na obecnym poziomie.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Uzależnianie stawki od frekwencji wyborczej nie jest najlepszym rozwiązaniem. 
 

Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Czyli powinna być dla wszystkich taka  sama stawka. 
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
To nie ma być w  formie  licytacji, ale  forma  wyboru  ludzi, którzy  będą działać dla 
swoich dzielnic. Później można znaleźć inne  możliwości, aby dać im narzędzia, z których 
będą mogli korzystać. To się tak dziwnie przekłada, bo są dzielnice, które potrzebują 
dużych stawek i są dzielnice tzw. wielkich bloków mieszkalnych, gdzie są Spółdzielnie  
Mieszkaniowe i konsumują duże pieniądze. Trzeba  by się zastanowić, jak można pomóc 
dzielnicom, gdzie jest większość mieszkań komunalnych.  
 

Przemysław Ryś - Członek Komisji 
Polemizowałbym trochę, bo w tych dzielnicach, gdzie mieszkańcy nie są zainteresowani 
współpracą z  Radami Dzielnic przez co frekwencja jest bardzo nisko, to  po co na siłę ich 
uszczęśliwiać.  
Chciałbym, aby zgodnie z tymi wytycznymi wszędzie było 6 zł, bo oznaczałoby to, że  
społeczeństwo dojrzało, chodzi na wybory.   
Dzielnice, gdzie nie ma zainteresowania  wyborami, dostawaliby tyle samo, co dzielnice 
aktywne, interesujące  się swoja dzielnicą – malują, sprzątają, pilnują porządku, i mające 
własne inicjatywy. Powinna być różnica  pomiędzy takimi dzielnicami.  
 

Piotr Walentynowicz  - członek Komisji 
Zgadzam się  z panem Przewodniczącym Oleszkiem, bo  jak  ludzie nie pójdą na wybory, to 
nie możemy ich za to karać. Potrzeby są bez względu na to, czy ludzie pójdą na te wybory, 
czy nie i na pewno dostrzegają w swoim najbliższym otoczeniu, środowisku potrzeby i te  
potrzeby muszą zrealizować.     
 

Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca  Komisji 
Mi się wydaje, że mieszkańcy nieb idą  na wybory ze  względu na te pieniądze, ale 
działania na rzecz działania własnej dzielnicy. Brakuje tego, aby Radzie Dzielnicy mocniej 
wsłuchiwały się w potrzeby mieszkańców.  
 
Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Projekt  tej uchwały ma być  procedowany na najbliższej sesji i  podwyższanie  kwoty bez  
wyliczeń, byłoby  stawieniem pani Skarbnik  przed  faktem dokonanym, co  z naszej strony 
byłoby trochę nie tak.   
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Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca  Komisji 
Proponuje, aby w tym roku nie zmieniać  stawek, a w roku przyszłym zająć się  tematem 
szybciej, poprosić służby finansowe oprzeliczenia i ewentualnie zaproponować nowe  
stawki.  
Mówienie Pani Skarbnik trzy dni przed sesją, że chcemy większe pieniądze na jednostki 
pomocnicze, byłoby  mało w porządku.   
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Zgadzam się, żeby na rok przyszły  zostawić  stawki jak obecnie, a w przyszłym roku 
wcześniej się tym tematem zająć, temat przedyskutować i  spróbować coś zmienić.  
 

Przemysław Ryś - Członek Komisji 
Spróbować  wprowadzić  na rok przyszły  jakieś dodatkowe  narzędzia.   
 

Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
W jakiej formie? 
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Jakieś ciekawej inicjatywy. 
 

Jankowiak Beata – członek Komisji  
A nie możemy  dać wszystkim  po 4 złote i utworzyć  dodatkową pulę pieniędzy, o które  to  
pieniądze  wnioskowałyby Rady Dzielnic.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Jak będzie dobra Rada to będzie te pieniądze pozyskiwać. 
 

Mieszkanka Gdańska    
Z Państwa  dyskusji wnioskuję, że już jest zróżnicowana stawka.  
Pierwsze  pytanie – na podstawie jakich aktów prawnych, czy badań jest  to zróżnicowanie 
stawek. 
Drugie pytanie – czy ktoś przeanalizował, że  rzeczywiście jest większa frekwencja. Czy 
taka informacja jest w osiedlach, czy mieszkańcy są świadomi – bo ja np. nie wiedziałam o  
zróżnicowaniu stawek. 
 

Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Jest uchwała Rady Miasta Gdańska mówiąca o przyznawaniu środków finansowych na 
działalność Rad Dzielnic. Każda jednostka  pomocnicza, która  funkcjonuje – mamy ich 
obecnie 31 – mają  tablice  ogłoszeń i tam wszystkie  uchwały są wywieszane.   
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Były ogłoszenia i ta informacja  była. Pani zadała pytanie na jakiej podstawie? Rada Miasta  
podjęła  stosowną uchwałę, bo miała takie prawo. Uchwała  ta była badana pod  względem 
prawnym przez  naszych prawników, a następnie była sprawdzana przez  służby Wojewody.   
 

Mieszkanka Gdańska    
Druga cześć mojego pytania była taka, czy rzeczywiście to działa, tak jak Państwo 
zakładaliście.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Zakładaliśmy, że  będziemy promować te dzielnice, gdzie będzie  większa frekwencja, aby 
zachęcić do pójścia na wybory.  
 

Przemysław Ryś - Członek Komisji 
Zachęcić do działania samych kandydatów, aby podjęli  działania  na swoim terenie.  
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Mieszkanka Gdańska    
Doprecyzuję swoje pytanie – kiedy ta uchwała weszła w życie.  
Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Drugą kadencję. Uchwała o powołaniu Rad działa bardzo długo.   
 

Mieszkanka Gdańska    
Czy Państwo robiliście badania, czy to działa tak, jak Państwo zakładali. 
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Myśmy zakładali, że do wyborów pójdzie więcej osób i to się sprawdziło.  
Szukaliśmy sposobu na zwiększenie ilości Rad Dzielnic. Obniżyliśmy próg wyborczy i 
zwiększyliśmy środki, co dało t efekt w postaci 31 Rad dzielnic.   
Nasza dzisiejsza dyskusja zmierza do tego, aby Radom dać więcej pieniędzy, ale szukamy 
możliwości jak to zrobić.  
 

Mieszkanka Gdańska    
Tak jak powiedziałam wcześniej ja i moi znajomi nie wiedzieli o tym zróżnicowaniu. Po 
drugie, wyjdę stąd  z przekonaniem, że Państwo się nie orientujecie, czy to zróżnicowanie 
działa mobilizująco. 
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Co to znaczy mobilizująco? 
 

Mieszkanka Gdańska    
Mobilizująco do pójścia dla  mieszkańców, żeby ten procent mieszkańców mających wpływ 
na skład Rady Dzielnicy był większy.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Działa mobilizująco, ponieważ przedtem było dużo mniej Rad, a ta uchwała   
spowodowała, że  do wyboru poszło dużo więcej osób. 
 

Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża  
Do 2011 roku stawki były równe dla wszystkich Rad, po tym roku powiedziane było, że  
stawka podstawowa jest jedna, a dalej uzależnione od frekwencji.  
 

Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Czy możemy przejść  dalej?  
 
Mieszkanka Gdańska    
Możecie Państwo przejść dalej, ale ja nie uzyskałam informacji. Czy dzielnica, która  
dostała niską stawkę, czyli nie została nagrodzona za frekwencję, przy następnych  
wyborach zorientowała się i  zmobilizowała,  podwyższając frekwencję.    
 
Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Zdecydowanie większa frekwencja była przy ostatnich wyborach. Też do końca nie 
wiadomo, czy  to jest spowodowane  wyższą  stawką. Może świadomość mieszkańców jest 
większa.  
 
Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Chyba wyczerpaliśmy już temat. Przejdę do uchwały, poddając pod głosowanie przyjęcie  
projektu uchwały w  przedstawionym brzmieniu. 
 
Andrzej Witkiewicz- przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża  
Czyli tak jak było  dotychczas.  
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Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Przed chwilą rozmawialiśmy, że  jak chcemy ten projekt wnieść na najbliższą  sesję w 
czwartek, to musielibyśmy postawić pod ścianą Panią skarbnik.  
 
 
Andrzej Witkiewicz- przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża  
Pani Skarbnik wie od dłuższego czasu, że co roku zgłaszamy  wniosek, żeby podnieść  te 
stawki. Jest z nowa kadencja i należałoby to kiedyś zmienić. Albo zmienić, chociaż  
procenty, co też spowoduje skutki finansowe.  
Jeśli nie zmieniać stawek na przyszły to rok, to może zarezerwować środki na konkurs 
grantowy. 
 

Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Jeśli zaczniemy o tym rozmawiać już czerwcu przyszłego  roku  to w sierpniu podejmiemy 
uchwałę na rok 2017.  W punkcie 8  możemy  podjąć  wniosek w sprawie  dodatkowych 
środków dla Rad Dzielnic w roku 2017.  
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA  
Komisja po przeprowadzeniu powyższej dyskusji – 5 głosami za, przy 1 głosie 
wstrzymującym się – przyjęła  projekt uchwały zawarty  w druku nr 387 – który stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 

PUNKT  7 
Przyjęcie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska. 

 

Anna  Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Otrzymaliście Państwo  projekt uchwały w tej sprawie. Poprosimy mecenasa o jego 
omówienie.  
 

Andrzej Bodakowski – radca prawny  
Potrzeba wprowadzenia tej uchwały wynika z trzech kwestii.  
Punkty 2,3,4 projektu uchwały.  
Powołując Młodzieżową Radę Miasta Gdańska  i nadając jej statut przyjęto założenie, że 
wybory do MRMG dokonują się w okręgach wyborczych, które są tożsame terytorialnie  z 
okręgami wyborczymi do Rady Miasta Gdańska. Po drugie – liczba  radnych MRMG danego, 
okręgu wyborczego jest taka sama jak liczba radnych Rady Miasta Gdańska. Jednocześnie 
wprowadzono rozwiązanie szczegółowe § 29 Statutu, tj. punkt 3 projektu uchwały, który 
literalnie rozpisywał okręgi. W 2012r. nastąpiła zmiana okręgów wyborczych i zmieniono  w 
nich liczbę  radnych. W związku z  powyższym w  tym statucie byłby konflikt. Uważam, że  
podział  na okręgi już się na tyle utrwalił, że nie ma sensu utrzymywania treści  § 29, bo te 
normy już są. Ponadto uciekamy od takiej sytuacji, że gdyby kiedyś była następna zmiana  
okręgów  czy zmiana liczby radnych  w okręgach, to musielibyśmy znowu zmieniać ustawę.  
Następna kwestia związana jest ze zmianą struktury wewnętrznej Urzędu Miasta  - zmiana 
nazwy Wydziału na „Wydział  Rozwoju Społecznego”. 
Zmiany wprowadzone w punkcie 1 i w  punkcie 5  są związane z wątpliwościami, które były 
artykułowane przez przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska, wynikały z tego, że  
jeżeli w trakcie kadencji jeden radny wypadnie, a drugi wejdzie na jego miejsce, to 
przesuwa się kadencja. W związku z powyższym ta kwestia została wyjaśniona. 
Młodzieżowa RMG zaproponowała, aby wpisać, że kadencja MRMG trwa dwa lata od 
złożenia ślubowania. Oni proponowali -  na pierwszej sesji. Uzupełniłem to zapisem „na 
sesji zwołanej  w trybie § 13 ust. 5 Statutu”.  
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Jeśli chodzi o § 34  to nie wiem na ile  jest  to problem i na ile mieli z tym kłopoty, ale 
jeżeli rzeczywiście taką wątpliwość mają i nie uznają, że można to rozstrzygnąć na 
zasadach ogólnych prawa  wyborczego, to nie widzę powodu, aby tego nie zapisać. 
Propozycja członków Młodzieżowej Rady był nieco inna niż zapisano. Propozycja ich była 
następująca: w przypadku, gdy więcej niż w procedurze uzupełnienia składu Młodzieżowej 
Rady występuje sytuacja, w której warunek pkt. 1 art. 34 spełnia więcej niż jedna osoba, 
przeprowadza się losowanie w obecności osób spełniających ten warunek oraz 
przewodniczącego komisji wyborczej. Jest  dosyć mało klarownie napisane, a po drugie 
wydawało mi się, żeby losowania dokonywała jedna osoba jest mało demokratyczne. W  
uchwale  proponujemy zapis, że losowanie przeprowadza komisja wyborcza. Jest to 
bardziej transparentne i nikt nie będzie miał wątpliwości. 
 

Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący Zarządu Strzyża  
Czy nie można by od razu wyczyścić także nazwy Wydziału Rozwoju Społecznego. Jak 
będzie znowu zmiana nazwy Wydziału i  napisać  wydziału odpowiedzialnego za kwestie 
edukacji.  
 

Andrzej Bodakowski – radca prawny  
Można byłoby  napisać wydział właściwy do spraw edukacji. Proponując  nazwę wydziału 
kierowałem się tym, że  w § 31 została przyjęta  jakaś stylistyka i nie chciałem wychodzić 
poza nią.   
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy  ktoś  z członków Komisji ma  pytania, uwagi  do tego projektu uchwały? Nie widzę.  
Przechodzimy do głosowania.  
Proszę o przyjecie   projektu uchwały w przedstawionym  brzmieniu? 

 za przyjęciem 6 głosów, jednogłośnie. 

Komisja przyjęła  projekt  uchwały, który  stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu – druk nr  386 i skieruje  go na najbliższą sesję Rady Miasta Gdańska.   
  
 

PUNKT  8 
Wnioski  do budżetu  Miasta  Gdańska na rok 2016.  

 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jak wcześniej mówiliśmy, wnioskuję o wyodrębnienie środków  w budżecie  Miasta Gdańska 
na rok 2016 środków na konkursy grantowe  dla jednostek pomocniczych w Gdańsku.   
Nie podajemy kwoty, porozmawiamy z Panią skarbnik.   
 
USTALENIE KOMISJI – WNIOSEK  
Komisja bez dyskusji, jednogłośnie - 6 głosami za przystąpiła do głosowania podjęła 
następujący wniosek do budżetu Miasta Gdańska  na rok 2016. 
 
                 Komisja Samorządu i Ładu Publicznego  wnioskuje do Pana Prezydenta  o  
rozważenie możliwości zapewnienia w budżecie Miasta Gdańska  na rok 2016  dodatkowych 
środków  na konkursy dla jednostek pomocniczych (Wniosek nr  12-10/2-2//15) 
 
 

PUNKT  9 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Wpłynęło pismo od Dyrektora Rozwoju Społecznego, aby Komisja  Samorządu i Ładu 
Publicznego podała swoich przedstawicieli do komisji wyborczych w poszczególnych 
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okręgach wyborczych do przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska. 
Musimy wytypować  6 osób, bo mamy  sześć okręgów wyborczych.    
 
Komisja Samorządu i Ładu  Publicznego, jako swoich przedstawicieli do Komisji  Wyborczych  

w poszczególnych  okręgach  wyborczych do przeprowadzenia wyborów  do Młodzieżowej Rady 

Miasta Gdańska  wytypowała:    

1. Okręg Wyborczy Nr  1      -  Magdalena Olek 

2. Okręg Wyborczy Nr  2      -  Jaromir Falandysz 

3. Okręg Wyborczy Nr  3      -  Beata Jankowiak 

4. Okręg Wyborczy Nr  4      -  Piotr Walentynowicz 

5. Okręg Wyborczy Nr  5      -  Przemysław Ryś  

6. Okręg Wyborczy Nr  6      -  Grzegorz Strzelczyk  
 

PUNKT  10  
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji poinformowała, że: 
1. Wpłynęła opinia prawna dotycząca udziału Radnych Miasta Gdańska w komisjach 

grantowych w ramach otwartych konkursów ofert dla organizacji pozarządowych. Jest 
to odpowiedź na wniosek Komisji z czerwca  br. 
Zgodnie  z obowiązującym prawem, Radny nie może  brać udziału w pracach tej komisji 
ani jako obserwator ani jako osoba, która może wpływać, wskazywać czy 
rekomendować jakikolwiek projekt w konkursie.  
Przewodniczący Zarządu dzielnicy Strzyża poprosił o ksero tej  opinii, na co Komisja 
wyraziła  zgodę.  

 

2. Wpłynęło pismo z Rady Dzielnicy Żabianka WJT z dnia 22.07.2015r. skierowane do 
Radnego Rady Dzielnicy ZWJT  pana Bejm Łukasza – Decyzja Komisji  - do wiadomości, 
a/a.  

 
Radny Przemysław  Ryś wyjaśnił mieszkance Gdańska, dlaczego jest zadowolony z pracy  
Straży Miejskiej, jeśli chodzi o pas  nadmorski.  
Mieszkanka Gdańska  zwróciła uwagę, że  samochody parkują na skraju  lasu na przeciwko 
deptaka (na molo)  w Brzeźnie i Straż Miejska tym się nie interesuje.  
 
Więcej spraw   nie zgłoszono, w  związku z  tym przewodnicząca  podziękowała wszystkim  
uczestnikom dzisiejszego  spotkania, stwierdziła  wyczerpanie  porządku i zamknęła 
posiedzenie.   
 
Posiedzenie zakończono 17,45.  
 
 
 
                                                                          Przewodnicząca Komisji 
                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                 Anna Wirska  
Protokół sporządziła: 
 
Bogusława Pieklik 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  


